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§ 1 Godkännande av dagordningen, val av justerare, 
anmälan av protokollet från förra sammanträdet 
Dagordningen godkändes Protokolletjustt~-s. av ordföranden 

~~~ V-iJ ~6~£ 
och vice ordföranden .ix.ioag den--iiil-lil+m 9.iianaa.- Vet anmäls 
sedan vid stadsdelsnämndens kommande sammanträde. 

§ 2 Handlingsplan för minskad spridning av mikroplast 
(Cecilia Rivard) 
I budget för 2018 fick mIIJö- och hälsoskyddsnämnden I uppdrag 
att ta fram en Handlingsplan för minsknmg av mikroplaster. 
Mikroplast är ett samlmgsnamn för mycket små partiklar, mindre 
än fem millimeter Kommunstyrelsen har nu skickat 
handlingsplanen på remiss. Planen är indelad i 13 kapitel och 
fokus ligger på 50 föreslagna åtgärder Den största 
spndnmgskällan beräknas däckslitage vara. Den kvalitativt 
största källan bedöms vara nedskräpnmg. Andra stora källor är 
tvätt i hushåll och konstgräsplaner. Spridnmgsvägar är dagvatten, 
slam och avloppsvatten. 

De områden som berör nämnden främst är: 
• Nedskräpning 
• Konstgräsytor 
• Textiltvätt 
• Plasthantering 

Åtgärder som nämnden föreslås få ansvar/delansvar för är bland 
annat: 

• Minska konsumtionen av skräpgenererande 
engångsprodukter i plast 

• Se över och investera I infrastruktur av papperskorgar 
• Tillämpa rekommendationen för konstgräs, 

gummigranulat och platsgjutet gummi 
• Bevaka och utreda mikroplastspndmng från 

konstgräsplaner och andra utomhusanläggningar för 
idrott och lek 

• Säkerställa att det finns filter som fångar upp mikroplast 
vid nyinköp av tvättmaskiner 

~ Justerarnas signaturer 
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• Utreda användandet av plastgranulat i stadens 
storköksmaskiner 

Förvaltningen är positiv till förslaget och de flesta åtgärderna 
som v1 föreslås få ansvar för går att genomföra. Detta ärende når 
nämnden i oktober 

§ 3 Information om projektering av trädplantering med 
mera på Skönstaholmsfältet 
(Cecilia Rivard) 
Förvaltningen har beviljats 1, 6 miljoner kronor i 
klimatinvesteringsmedel för trädplantering på Skönstaholmsfältet 
och Farsta gård. Under 2019 kommer 1,1 miljoner kronor att 
nyttjas. 

Arbetet på Skönstaholmsfältet är påbörjat och kommer att 
färdigställas under hösten. En cirka 60 meter lång sträcka längs 
med gång- och cykelvägen bredvid Nynäsvägen planteras med 
flikbladig silverlönn, kaukasisk vmgnöt och pelarpoppel, totalt 
nio träd. Träden planteras i biokol som binder näring och vatten 
som dessutom minskar mängden koldioxid i atmosfären. 

Förutom träd kompletteras det med buskar som vingad benved, 
doftschersmin och paradisbuske. Därtill planteras ängsblommor. 

Ett medborgarförslag är utgångspunkten för trädplantermgen. 

§ 4 Lägesrapport om tre beviljade 
trygghetsinvesteringsprojekt 
(Sara Wrethed) 
Trygghetsinvestermgsmedel har beviljats för bättre belysning, 
mmskad avfallsdumpnmg och för att ta bort skymmande 
buskage 

Parklekarna Starrmyran I Hökarängen och Semlan 1 
Skända! ska få bättre belysning och projektering pågår 

Justerarnas signaturer 
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(Parkleken Odlarängen I Tallkrogen fick förbättrad 
belysning 2018 genom beviljade trygghetsmedel.) 

2 En plats under Nynäsvägen I Larsboda används för 
avfallsdumprung, Det bidrar till att minska Farsta 
företagsområdes attraktivitet och det bidrar till en osarutär 
plats. Räcken kommer att sättas upp, inklusive en bom för 
att hindra fortsatt dumpning. Projektet får avvakta en tid 
då SVOA, Stockholm Vatten och Avfall AB, för 
närvarande gräver för ledningar till det nya 
bostadsområdet Klockelund. Förvaltningen gör eventuellt 
inköp I avvaktan på att SVOA ska avsluta sitt arbete 

3. Projektet innebär att buskage schaktas bort till förmån för 
gräsytor istället för ökad sikt. Schaktning av buskage 
kommer att göras i Farsta, Hökarängen, Sköndal, 
Gubbängen med flera områden. 

Under 2019 har det hittills genomförts två mvesteringsprojekt, 
utsmyckning av tunnel i Fagersjö och belysning i parkleken 
Fagerhd I Hökarängen. 

I verksamhetsplanen för 2020 kommer trygghetsmedel sökas för 
ytterligare projekt. Miljörådet är välkommet att komma in med 
förslag. 

Idrottsförvaltnmgen har gjort en trygghetsmventering av bland 
annat elljusspåret i Fagersjö. Förstärkning av belysningen till och 
från spåret kan vara en ide för ansökan om trygghetsmedel. 

En trygghetsinventenng av Hökarängens centrum kommer att 
göras. 

§ 5 Fler förslag på datum till miljöroteln för planering 
av möte om Magelungen 
Punkten utgick. 

Justerarnas signaturer 
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§ 6 Övriga frågor 
Sara berättade att trafikkontorets projekt om eksambanden på 
Farstanäset har påbörjats, Ekmiljöer kommer restaureras, ekar 
friställas och en del andra träd kommer även att fällas. Projektet 
är mom ramen för Grönare Stockholm som leds av trafikkontoret. 

Sara rapporterade om att det under de senaste dagarna har varit 
en vildsvmsfamilj som bökat runt I bland annat Sköndal, Farsta 
och Fagersjö. Förvaltningen har varit i kontakt med 
skadedjursgruppen på trafikkontoret som genom utfordring 
försöker leda djuren tillbaka till skogen. 

Peter Öberg meddelade att Magelungens Vänner är informerade 
om planerna på ett möte om sjön. 

§ 7 Nästa sammanträde 
Datum för nästa sammanträde bestämdes inte i avvaktan på svar 
från andra förvaltnmgar och bolag om deras medverkan på nästa 
sammanträde för att diskutera planerna på möte om Magelungen. 

§ 8 Sammanträdet avslutas 
Ordföranden avslutade sammanträdet. 

Justerarnas signaturer 


